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Vragen:
1.

Antwoord:
Ja, en het item van Nieuwsuur was niet het eerste signaal dat Vitens afgeeft. Het onderwerp is 
door Vitens aangekaart in eerdere berichten en ook aan bod geweest in bestuurlijke overleggen 
met Vitens.

Antwoord op vraag 2 en 3:
We herkennen de landelijke zorgen rondom de leveringsproblemen. In Flevoland is momenteel 
geen leveringsprobleem ten aanzien van drinkwater. Het Flevolandse Waterprogramma voorziet 
in beleid om eventuele problemen op termijn voor te zijn.

Is GS bekend met het item in de uitzending van Nieuwsuur van 3 april jl. over de beschikbaarheid 
van drinkwater voor nieuwe en bestaande bedrijven en aan te leggen woonwijken?

Inleiding
Aanleiding is een uitzending van Nieuwsuur waarin de zorg wordt geuit over de beschikbaarheid van 
drinkwater(aansluitingen) voor bedrijven(terreinen) en nieuwe woningen

Wanneer water, van drinkwaterkwaliteit of een andere kwaliteit, wordt geleverd aan bedrijven 
voor het productieproces is er sprake van ‘ander water*; daarvoor geldt geen leveringsplicht 
door het drinkwaterbedrijf. De levering van 'ander water’ is een vrije markt. Dat betekent dat 
drinkwaterbedrijven, waaronder Vitens, maar ook andere bedrijven deze watervoorziening voor 
zakelijke afnemers kunnen verzorgen. Voor de beschikbaarheid van 'ander water’ voor nieuwe 
of uitbreiding van bedrijven wordt door de CEO van Vitens aandacht gevraagd.

Zo ja, hoe kijkt GS aan tegen de zorgen die worden geuit door de CEO van Vitens m.b.t. de 
leveringsproblemen van drinkwater op de korte termijn?
Heeft GS in kaart hoe en waar deze problematiek actueel is in Flevoland?

Er is onderscheid tussen 'drinkwater’ en 'ander water’. Drinkwater is bedoeld voor huishoudelijk 
gebruik en daarvoor heeft het drinkwaterbedrijf een wettelijke leveringsplicht, zoals vermeld 
door de nieuwe CEO Tjeerd Roozendaal in het item. Deze leveringsplicht geldt ook voor nog aan 
te leggen woonwijken.
Het drinkwater wordt in Flevoland gemaakt van schoon grondwater, dat met name op grote 
diepte in Zuidelijk Flevoland wordt opgepompt. De zoetwatervoorraad in Zuidelijk Flevoland 
biedt nog enige ruimte om de groeiende drinkwatervraag op te vangen. Er is een grens of 
plafond aan de hoeveelheid duurzaam te winnen grondwater. Als dit plafond bereikt is, moet 
extra groei in de drinkwatervraag worden opgevangen door andere bronnen. Noordelijk 
Flevoland wordt momenteel van drinkwater voorzien vanuit Overijssel; ook daar is er een grens 
aan de hoeveelheid duurzaam te winnen grondwater.
Ons beleid is gericht op bescherming van de voorraad diep zoet grondwater, waterbesparing en 
het voorkomen van laagwaardig gebruik van drinkwater. Het doel is om de beperkt beschikbare 
voorraad zoet grondwater optimaal in te zetten voor een zo hoogwaardig mogelijk gebruik.

In Noordelijk Flevoland is de levering van water aan bedrijven momenteel geen 
vanzelfsprekendheid. In het Waterlab Flevoland wordt mede daarom gewerkt aan innovatieve 
en alternatieve waterketentoepassingen. Waterbesparing en innovaties worden hier in de 
praktijk gebracht. Een voorbeeld hiervan is de pilot ‘IJsselmeerwater’ bij Port of Urk, zoals 
vermeld in het coalitieakkoord.

Provincie Flevoland-------------------------------------------
:hriftelijke Statenvragen van de Statenfractie van de SGP over - Beschikbaarheid drinkwater 

Tngediend op 8 april 2024 en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten zoals 
vastgesteld op 23 april 2024 (3255577).



Provincie Flevoland

Door de plannen rondom Urk blijft er meer ruimte op het drinkwaternet voor de woningbouw
opgave.

Antwoord:
Elders in Nederland wordt al vele decennia drinkwater geproduceerd uit oppervlaktewater, 
onder andere uit het Ijsselmeer. Zo maakt PWN, het drinkwaterbedrijf dat levert in provincie 
Noord-Holland, uit Ijsselmeerwater drinkwater dat voldoet aan de Nederlandse standaard. Het 
is aan drinkwaterbedrijven om onderzoek te doen naar nieuwe bronnen om drinkwater te 
maken en deze in te passen in de bedrijfsvoering. Het Ketelmeer is één van de bronnen, die 
Vitens in beeld heeft.

Antwoord:
Onderdeel van de pilot 'Ijsselmeerwater' waar Waterlab Flevoland aan werkt, is deze gevolgen 
in beeld brengen en oplossingen aandragen. Technologisch gezien is productie van water van 
drinkwaterkwalitelt uit Ijsselmeerwater geen belemmering. De gevolgen voor de bedrijven die 
afhankelijk zijn van hoogkwalitatief water, zoals de visverwerkende bedrijven zijn:

hogere kosten voor water,
onzekere leveringszekerheid uit Ijsselmeerwater in heel droge periodes vanwege de
Verdringingsreeks die Rijkswaterstaat hanteert. Bij extreme droogte mag ten behoeve van 
o.a. industrie als eerste geen Ijsselmeerwater meer ingenomen worden.

De pilot voorziet in een voorstel voor een businesscase van een circulair watersysteem om in 
ieder geval alle visverwerkende bedrijven op Urk op aan te sluiten, zodat water deels kan 
worden hergebruikt en grondstoffen kunnen worden gewonnen. Door het hergebruik van water 
wordt het risico van een innamestop bij extreme droogte beperkt.

Voor Port of Urk worden plannen gemaakt om het terrein met een dubbel waterleidingnetwerk 
uit te rusten: één voor drinkwater voor aansluiting van kantoren waarvoor Vitens drinkwater 
levert, en één voor het andere water, het proceswater voor de visverwerkende bedrijven. Het 
huidige plan is geen vertraging van de ontwikkeling van Port of Urk; een opgestart 
productiebedrijf kan als de businesscase rond is medio volgend jaar gerealiseerd zijn.

6. Er wordt onderzocht om water uit het Ketelmeer geschikt te mahen voor drinkwater. Wat is de 
status van dit onderzoek? En is het mogelijk om daarbij ook te onderzoeken of water uit het 
Ijsselmeer geschikt kon worden gemaakt voor drinkwater?

Antwoord:
Dit is in Flevoland niet aan de orde. Op het moment is er geen vergunningsaanvraag 
binnengekomen. Indien Vitens een vergunningsaanvraag doet, zal dat gaan om een uitbreiding 
van de onttrekking in de boringsvrije zone in Zuidelijk Flevoland. In ons Waterprogram ma is 
opgenomen dat de boringsvrije zone in Zuidelijk Flevoland naar verwachting nog enige ruimte 
biedt om de groeiende drinkwatervraag op te vangen.

5. In het item van Nieuwsuur wordt melding gemaakt van ‘het moeizame en trage verloop’ van het 
verstrekken van vergunningen voor de uitbreiding van drinkwaterwinning. Is GS bekend met 'het 
moeizame en trage verloop'van deze vergunningsprocedure(s)? Zo ja, wat is de oorzaak hiervan? 
En is het mogelijk om de vergunningsprocedure te versnellen?

4. Hoe kijkt GS naar de gevolgen voor bedrijven, die erg afhankelijk zijn van drinkwater (bijv, de 
visverwerkende bedrijven op Urk), naar de gevolgen voor de ontwikkeling van nieuwe 
bedrijventerreinen (zoals Port of Urk) en naar de gevolgen voor de woningbouwopgave?




